
Tarlós István főpolgármester úr részére 

helyben 

Kérdés: Hol tart a természetvédelmi szempontból értékes fővárosi területek védelme? 

Tisztelt Főpolgármester úr! 

Mint ismeretes, Budapest nemcsak városképi és építészeti értékei, valamint fürdői révén ismert 

világszerte, hanem természeti értékeit tekintve is előkelő helyen áll a világ fővárosait tekintve -

különösen igaz ez európai összehasonlításban. Mivel .fővárosunk több nagytáj találkozási pontjánál 

terül el és felszíne is rendkívül változatos, szinte minden irányban fellelhetők még értékes természeti 

területek, melyeknek még csak egy részét helyezték eddig védelem alá. Az ipari termelés 90-es 

években lezajlott visszaszorulásával az élővilág némiképp regenerálódott, a mcstanában zajló 

"zöldmezős" beruházások és lakópark-építések viszont új, komoly veszélyt jelentenek a már eddig is 

súlyosan károsadott fővárosi és agglomerációs természeti területekre, melyek egységes rendszert 

képeznek a főváros peremén és annak határain kívül - esetenként egészen benyúlva a belső 

területekig. 

A fentiekre való tekintettel szükséges tehát a fővárosi védelem alatt álló természeti területek 

körének bövítése, mely előkészítő munka a megelőző években el is kezdődött a Főpolgármesteri 

Hivatalban. Itt fontos azt ·megjegyezni, hogy a védettséggel nem szünik meg egy terület 

hasznosíthatósága, azonban a terület értékeinek figyelembevételével kell a területhasználatot 

kialakítani. Az elmúlt években azonban nem történt érdemi előrelépés a védelem kiterjesztése 

érdekében - annak ellenére, hogy az előkészítési folyamat már előrehaladott állapotban van. 

Szakszerű kezelés és védelem hiányában azonban a ma még értékes területek degradálódnak, az 

élővilág veszélybe kerül. 

A leírtakkal összefüggésben, valamit egyes konkrét esetekhez, ill. a jelenleg védelem alatt álló 

területekhez kapcsolódva az alábbi kérdésekre válomszíves válaszát: 

l. Milyen fázisban van azoknak a területeknek a fővárosi védelem alá helyezése, m. a védettség 
előkészítése, amelyek természeti értékeik miatt fővárosi védelemre érdemesek, ill. amelyeknél 
az előkészítési munka. már korábban elkezdődött vagy nagyrész lezajlott? Milyen ütemterv 
szerint halad ez a folyamat? 

Z. Mikorra várható a természetvédelmi kezelési tervek régóta esedékes elfogadása, a jelenlegi 
mulasztásos törvénysértés állapotának megszüntetése? 

3. Tervez-e lépéseket tenni a XVl. kerületi volt Mátyásföldi Repülőtérhez tartozó, budapesti 
viszonylatban egyedülálló állat- és növényvilággal rendelkező, fővárosi jelentőségű zárt homoki 
gyep védelme érdekében, mely terület .,ökológiai folyosó övezet" megnevezésének törlése a 
Budapesti Agglomeráció Területrendezési Tervéről szóló 2005. évi LXIV. törvény idei 

l,':l:ftJr:; 2011 mn 2 s 
1052 Budapest, Városház u. 9-11. l telefon: +3613271489 l fax: +36132718101 .~-"· •--=L .. J-. ·' 

IIIIMUIIUIIIUIIIII 
*1000021105822* 



euoaéPesT· LM. 
.l.sturr:~A/3 APOLlliM 

Budaptst Fiiv.tros Ötlkorminy:r.ata, LMP KépviseléScsoport 

parlamenti módosítása során történt meg Kovács Péter kerületi polgármester 
kezdeményezésére, és amely lépés veszélyezteti a védett Naplás-tó és a Rákos-patak völgye 
környezetében elhelyezkedő természeti terület megmaradását? 

l 

l 

4. Tervez-e intézkedéseket tenni, ill. kezdeményezi-e Budapest helyi jelentőségű természeti 
értékeinek védelméről sz616 32/1999. (VII. 22.) Főv. Kgy. rendeletének módosítását a helyrajzi 
számokat érintő pontatlanságok és hiányosságak kijavítása érdekében? 

Budapest, 2011. szeptember 27. 

Tisztelettel: 

Lehet Más a Politika 
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